
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
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 Tid Tisdagen den 5 mars 2013 kl 17.00 –17.35  
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 19 mars 2013 

 
 

 

 

Madeleine Sjöstedt   Ewa Larsson 

  

Närvarande  
 

Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande  

Jakop Dalunde (MP) vice ordförande 

 

Peter Jönsson (M) 

Anna Cederschiöld (M)  

Sonny Österman (M) 

Mikael Eskman (M) 

Olof Hermansson Wallentin (FP) 

Elisabeth Svensson (C) 

Sonja Pagrotsky (S) 

Nicklas Nilsson (S) 

Ewa Larsson (MP) 

Sebastian Wiklund (V) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Martin Engman (S) §§ 1-10 och §§ 12- 18 för Bengt Sandberg (S) 

Karin Falk (S) § 11 för Bengt Sandberg (S) 

 

 Ersättare: 

Petter Krönmark (M) 

Johan Möller (M) 

Tom Hedrup (M) 

Katja Hessle (M) 

Dani Amso (M) 

André Nilsson (FP) 

Karin Falk (S) §§ 1-10 och §§ 12-18 

Emilia Bjuggren (S) 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

Maria Öhman (V) 

 
Tjänstemän 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Christine Oljelund, Eva Olofsson, Jenny 

Rydåker och Pontus Werlinder.  Borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och biträdande 

borgarrådssekreteraren Erica Närlinge. Personalföreträdarna Birgitta Andersson, Rolf 

Bodin och Reza Etemad.  



  

 
 § 13 

Internationell gästspelsscen i en av gasklockorna i miljöstadsdelen 
Norra Djurgårdsstaden. Reviderat utredningsbeslut. 
Dnr 5.2-114/2013 
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden ger fastighetskontoret i uppdrag att fördjupa utredningen 

 gällande en internationell gästspelsscen i en av gasklockorna i miljöstadsdelen i 

 Norra Djurgårdsstaden för att återkomma med ett inriktningsbeslut under 2013. 

  

2 Fastighetsnämnden godkänner ytterligare utredningskostnader om 5 mnkr fram 

 till inriktningsbeslut. 

 

3 Fastighetsnämnden ger fastighetskontoret i uppdrag att teckna ett 

 markanvisningsavtal för en av gasklockorna.  

 

4 Fastighetsnämnden anmäler beslutet till kulturnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 

 exploateringsnämnden och till kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

 
 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 21 februari 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Peter Jönsson m.fl. (M), Elisabeth 

Svensson (C), Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) föreslår att fastighetsnämnden 

 beslutar att föreslå fastighetskontoret: 

 

Att delvis godkänna kontorets förslag till beslut 

Att uppdra kontoret att i utredningen även inkludera ett mer ambitiöst 

kompromissförslag  

Att vidare anföra följande 

 

Kulturklustret kring gasklockorna bär på en fantastisk historia, unika kulturella 

värden och en stor framtida potential. För att citera ett två år gammalt 

pressmeddelande från borgarrådet Sjöstedt: ”Med Ferdinand Bobergs gamla 

gasklockor som utgångspunkt kan hela närområdet i Hjorthagen få en unik 

kulturprofil. En ny internationell kulturscen i gasklocksområdet skapar nya 

förutsättningar för kulturyttringar så som teater, dans och opera.” 

 

Vi befarar att kortsiktiga ekonomiska kalkyler nu tyvärr får leda till att 

betydande kulturella värden för evigt går förlorade. Innan vi tar ställning vill vi 

få tydligare information kring de ekonomiska kalkylerna, för att bättre kunna ta 

ställning kring framtiden för denna kulturskatt. 

 

 



  

Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Peter 

Jönsson m.fl. (M), Elisabeth Svensson (C), Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och Sebastian 

Wiklund (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Sonja Pagrotsky m.fl. (S) enligt följande: 

 

Det är beklagligt att visionen om ett kulturkluster i gasklockeområdet kommer 

att stanna vid ännu ett tomt löfte. Med den budget som av kommunfullmäktige 

beslutats är det ett rimligt beslut. Staden bör ändå gå vidare med ärendet för att 

söka andra lösningar som ändå möjliggör ett kulturkluster i framtiden, lösningar 

som inte bygger på glädjekalkyler. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Sebastian Wiklund (V) enligt följande: 

 

De initiala planerna kring ett kulturkluster i Norra Djurgårdsstaden har visat sig 

ha varit alltför optimistiska och Vänsterpartiet tillstyrker fastighetskontorets 

förslag att begränsa projektet och nu fördjupa utredningen av en kultursatsning i 

endast en av gasklockorna. Här hoppas vi nu få en tydlig kalkyl kring hur även 

denna begränsade verksamhet avses gå runt ekonomiskt, om den nu inte avses 

bli helt kommersiell. Idag saknas det kulturhus i stora delar av ytterstaden och 

det vore därför olyckligt om staden nu satsar stort på att bygga ytterligare en stor 

arena som förutsätter stora kommersiella evenemang. Vi vill även tillägga att när 

en ny stadsdel planeras behöver vi erbjuda en bredd på kulturverksamheterna, så 

som bibliotek och kulturskola.  

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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